
 
 

 

 

Zápisnica z 1 Komunitného fóra  obec Iňačovce 
 

 

Dátum: 18.04.2024                                  

Čas :   15:00 

Trvanie: 1hod. 50min. 

Miesto:    Komunitné centrum Iňačovce 

 

 Priebeh komunitného fóra: 

Uvítanie účastníkov KF, hostí a zástupcov za 
jednotlivé inštitúcie a organizácie predstaviteľ 
samosprávy  
 

Predstaviteľ samosprávy Ing. Martin Gezanič 

privítal prítomných občanov obce Iňačovce, 

cestujúci tím, regionálnu koordinátorku, členov 

rozvojového tímu . 

 

Predstavenie členov ÚSVRK 
 

Pán starosta Ing. Martin Gerzanič privítal:  

1. cestujúci tím -  PhDr. Darinu Barančíkovú,  

                        -  Mgr. Rastislava Zubaja 

2. regionálnu koordinátorku - Mgr. Miroslavu 

Chromú 

3. členov rozvojového tímu - RPP - Mgr. Renáta 

Gurguľová, sociálny pracovník - Mgr. Denisa 

Staruchová, RPPP - Bc. Sebastián Kutáš, RPB - 

Petra Kalaiová, AM - Bc. Nórbert Sliško, 

Nenementorka - Silvia Treľová, Nene - Veronika 

Badyová, Štefánia Nistorová 

Predstavenie zámeru NP RT I. Členovia rozvojového tímu predstavili zámer 

NPRTI. Prezentáciou sa postupne členovia RT 



 
odprezentovali a prítomných občanov 

oboznámili s výsledkami mapovania obce 

Iňačovce.  

 

 

1. Prezentácia  rozvojového tímu  v danej obci - členovia RT sa v rámci mapovania obce Iňačovce 

zamerali na : 

        -     popis územia,  

- inštitúcie obce,  

- štatistické rozdelenie Rómov, Nerómov,  

- demografia 

- sociálne a podporné služby v obci 

- potreby občanov v oblasti bývania 

- infraštruktúra obce 

- spolupráca so ZŠ, MŠ 

- voľnočasové aktivity 

- nedostatky v pravidelnej školskej dochádzke 

- aspekty hygieny, preventívne prehliadky 

- sociálnopatologické javy 

- sociálne problémy 

- sociálny systém 

2. Bývanie a protirómsky rasizmus 

Pán Mgr. Rastislav Zubaj otvoril medzi prítomnými obyvateľmi diskusiu. Diskusia bola 

zameraná na rôzne oblasti a potreby občanov.  

V oblasti bývania sa obyvatelia vyjadrili, že nájomná obecná bytovka je toho času v 

dezolátnom stave. Obyvatelia bytovky neudržiavajú hygienické návyky. Medzi deťmi je 

vysoký výskyt pedikulózy. Sú im zabezpečené prípravky, no aj napriek tomu, rodičia nedbajú 

na hygienu svojich detí. V minulosti osada vyzerala úplne inak. Obyvatelia osady sú 

nedisciplinovaní. Samovoľne si ničia svoje veci, ktoré im obec zabezpečuje. Nevážia si, čo im 

obec zabezpečuje. Nie je tam udržateľnosť. V osade je vysoký výskyt infekčných ochorení, 

čierne skládky. Pani x sa vyjadrila, že je potrebné  obnoviť prístupovú cestu, keďže je 

problém s privolaním prvej pomoci v prípade potreby. Obyvatelia uviedli viaceré potreby 

ako  - potrebu chýbajúcej kanalizácie, zberného dvoru, úpravu ciest, potrebu vysporiadania 

pozemkov, výstavbu nového bývania pre obyvateľov MRK a pod. 



 
V oblasti zamestnanosti sa obyvatelia obce vyjadrili , že obyvatelia osady nemajú osvojené 

pracovné návyky. Preferujú brigádne práce. Ženy nepracujú. Skoro sa vydávajú, zakladajú si 

viacpočetné  rodiny, striedajú partnerov, majú veľa detí. V minulosti obyvatelia obce mali 

možnosť pracovať na družstve. Družstvo zrušili a Rómovia nemajú príležitosť ani vhodné 

kvalifikačné podmienky ohľadom uplatnenia sa na trhu práce. Následne uviedli potrebu 

vytvorenia pracovných miest v obci a zlepšenia tým kvality života rómskej populácie.  

V oblasti vzdelávania je vysoká miera záškoláctva. Rodičia neplnia svoje roly, sú 

nezodpovední. Nedbajú o pravidelnú školskú dochádzku svojich detí. Veľa rodičov končí 

v ÚVTOS. Deti sú umiestnené v náhradných rodinách, Je nastavený zlý sociálny systém.  

Zástupkyňa Základnej školy sa vyjadrila, že škola preferuje skôr konzultačné hodiny s rodičmi 

ako rodičovské združenia. Vážia si pomoc členov RT. Majú s nimi veľmi dobrú spoluprácu. 

Bývala študentka sa vyjadrila, že sama býva v osade a je rada, že je už na strednej škole. Jej 

cieľom je ukončiť štúdium a zmeniť spôsob života.  Deti končia školskú dochádzku 16 rokom. 

Obyvatelia obce sa zhodli, že vzťahy medzi majoritou a minoritou sú dobré. Holdovanie 

alkoholu, užívanie omamných látok sú príčinou nedisciplinovaného správania a zapájania sa 

do krádeži, narušovania verejného poriadku.  Vzťahy by mali fungovať ma báze kamarátstva, 

takto sa vyjadril účastník mládeže.   

 

 

 

3. Potreby –    

možnosť odkúpiť nové pozemky 

výstavba nových bytov nízkeho štandardu , práčovňa 

odvodnenie obce, obnova mostíkov 

zberný dvor 

obnova turizmu 

cyklotrasa 

vysporiadanie pozemkov v MRK 

nové bývanie pre MRK 

legalizovať existujúce stavby  

potreba kanalizácie v obci 



 
vysporiadanie pozemkov 

oprava obecných ciest 

minimalizovanie čiernych skládok 

vysporiadanie urbariátu 

rekonštrukcia chrámu 

sociálny podnik 

zlepšenie školskej dochádzky 

rozšírenie kapacity MŠ a rekonštrukcia kuchyne v MŠ 

tribúna na futbalovom ihrisku, posedenie pre fanúšikov 

multifunkčné ihrisko pre MRK 

detské ihrisko 

telocvičňa Z.Š.  

futbalový krúžok 

minibus na prevozy 

doplnenie kamerového systému 

             

Záver: V závere sa p. Mgr. Rastislav Zubaj  poďakoval prítomným za ich názory, podnety, oboznámil  

             prítomných, že Komunitné fóra sa budú organizovať viac krát do roka.  

 

Zápis z komunitného fóra spracoval:  Mgr. Renáta Gurguľová 
 

Zápisnicu z komunitného fóra schválil 
Spracované dňa 

Regionálny koordinátor/Mgr. Miroslava Chromá 
22.04.2024 

Zverejnené dňa  27.05.2024 

 


